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voorgelegd aan de raad. Op 25 mei heeft de raad vernomen dat de 

voorlopige rekeningresultaatjaarrekening 2022 een positiever beeld laat 

zien dan aanvankelijk gedacht (ca. 3 miljoen). Tijdens een besloten 

beeldvormende sessie op 1 juni zal het college de raad over het financieel 

herstelplan informeren. 

Het is een bijzondere tijd en proces, waarbij iedereen tot een gedragen 

eindoplossing wil komen. Mw. Rademaker is vol lof en respect over de 

groep aanwezigen. Daarnaast heeft het de raad verheugd dat de provincie 

ten aanzien van het toekomstperspectief financieel tegemoetkomt. 

Daarvoor dank.  

 

Mw. Wind (PvdA-GroenLinks), merkt op dat onlangs de wethouder PvdA-

GroenLinks is opgestapt. Op de stabiliteit binnen de coalitie en de raad 

heeft dit geen invloed.  

Daarnaast benadrukt zij dat de planning zoals verwoord door mw. 

Rademaker inderdaad geen uitstel en afstel betreft. Het heeft ook te 

maken met de consultatie van inwoners. Tijdens de consultatie zal niet 

zozeer de vraag worden voorgelegd 'Wat zou u willen?’ De raad neemt 

absoluut zijn verantwoordelijkheid, het gaat dan niet alleen om financieel 

herstel maar ook over de bestuurskracht.  

 

Burgemeester mw. Larson, geeft aan dat de fractievoorzitters hebben 

gevraagd om een toelichting op het financieel herstelplan door de 

wethouder. Ze geeft dhr. Zagt het woord.  

 

Dhr. Zagt (wethouder), licht een aantal onderwerpen toe: 

- De voortgang van het financieel herstelplan, 

- De jaarrekening 2022,  

- De begroting 2023,  

- De beheer- en onderhoudsplannen kapitaalgoederen  

- Besluitvorming raad 12 en 13 juli  

- Termijnen en de brief 

- Beheer openbare ruimte 

- Organisatie herstelplan 

Financieel herstelplan: we liggen goed op koers. Op 6 april zijn tijdens een 

openbare bijeenkomst de financiële bevindingen op dat moment 

gepresenteerd (analyse financiën in brede zin en analyse wet- en 

regelgeving: delen I en II van het financieel herstelplan). De feitenoogst 

van delen I en II is gebruikt om invulling te geven aan deel III. We kijken 

daarbij verder vooruit dan het lopende jaar en bestuursperiode. Op 1 juni 

worden de resultaten daarvan in een besloten bijeenkomst met de raad 

gedeeld. Het is in een besloten vergadering omdat delen nog 

besluitvorming vragen. Voor het zomerreces zal het college in de vorm van 

een voorstel aan de gemeenteraad daar concreet invulling aangeven. Dan 

gaan we daar in het openbaar over praten. 
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Jaarrekening 2022: daar zitten we op schema. Het voorlopig 

jaarrekeningresultaat is positief (ca. 3 miljoen), voorlopig omdat de 

accountant nog moet controleren. Daarbovenop is een extra voorziening 

voor grondexploitaties en pensioenen oud-wethouders van in totaal 1,3 

miljoen verwerkt. Dit jaarrekening resultaat is nodig voor het op peil 

brengen van ons weerstandsvermogen.  

Begroting 2023: de analyses van begrotingen en jaarrekeningen van de 

afgelopen jaren, inclusief de huidige begroting en het effect van het 

provinciaal toezicht, leiden tot een begrotingswijziging 2023. We krijgen 

met elkaar weer grip op de financiën.  

Beheer- en onderhoudsplannen kapitaalgoederen: ook daar wordt het 

beeld compleet. De gevolgen stellen de gemeente voor enorme 

uitdagingen op de middellange termijn. Dit is op basis van de bijna 

complete inventarisatie over investeringen van enkele honderden 

miljoenen. Ook moeten we sparen voor de toekomst. Dit geeft extra druk 

op de begroting. Met een passende organisatie moeten we uitvoering 

geven aan die plannen. De grootste vraag op korte termijn zijn het lokale 

lasten-prijskaartje en de vraag wie gaat de rekening van Wijdemeren wel 

betalen als het lokaal onbetaalbaar wordt? En belangrijker: garandeert die 

partij het actuele voorzieningenniveau en gebeurt er dan wat nodig is?  

Samenvattend: we liggen goed op koers, de tijd gaat snel, er is intern veel 

gedaan. Gezien de tijdsdruk van termijnen is het best een uitdaging de 

raad goed aangesloten te houden. Dat bleek ook gister, dat is goed 

binnengekomen. Temeer er ook een ander spoor over de toekomst van de 

gemeente loopt. Wellicht is er in juni nog wat ruimte voor openbare 

gesprekken met de raad. Op 6 juli zal in ieder geval veel van het 

voorgaande op basis van collegevoorstellen openbaar besproken worden. 

Op de raadsvergadering van 12 en 13 juli is de definitieve besluitvorming 

gepland (jaarrekening 2022, begrotingswijziging 2023, en het financieel 

herstelplan als kader voor de begroting 2024-2027). En dat gaan we halen.  

Termijnen: we hebben aangegeven dat we de gestelde termijnen niet 

gingen halen. U hebt toen gereageerd en u gaf aan dat het herstelplan 

uiterlijk 18 mei binnen moest zijn. Wij hebben gevraagd de termijn van het 

herstelplan te verlengen tot medio juli. Graag horen wij uw uitspraak 

daarover.  

Zorgen beheer openbare ruimte: het gaat om een neveneffect van het 

financieel toezicht. Voor flink aantal projecten zijn O&O formulieren 

ingediend. Deze zijn ambtelijk afgewezen. Wij hopen dat er ruimte is voor 

nadere bestuurlijke afweging. Dhr. Zagt heeft onlangs contact gehad met 

gedeputeerde Olthof. Een van de projecten waarvoor een O&O-formulier 

is ingediend betreft de reconstructie van een buurt (een project dat al 

eerder is uitgesteld). Het in het verleden uitstellen van projecten leidt nu 

tot brandjes blussen en spoedreparaties. Het kosteneffect is substantieel, 

dat budget is al bijna op. Daarnaast komen Rijksopgaven en subsidies in 
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gevaar en treden veiligheidsrisico's op. De organisatie heeft een lijst 

opgesteld.  

We zouden in het kader van samen optrekken graag zien dat we een 

modus kunnen vinden die aangeeft wat we kunnen doen wat absoluut 

noodzakelijk is om geen verdere afbreuk aan het voorzieningenniveau te 

doen.   

Organisatieherstelplan: in december 2022 instemming van de OR voor 

organisatieverandering. Dat is al ingezet. Het MT is 12 juni volledig 

gevormd. De werkvoorraad is opgehaald bij alle teams. Er is achterstand 

door personeelsgebrek. De werkvoorraad wordt voorgelegd om 

bestuurlijke keuzes te maken (prioritering).  

Verder zijn naar aanleiding van het rapport van Necker en Naem over de 

organisatie van gemeente Wijdemeren stappen gezet en om al die 

aspecten uit het rapport het hoofd te bieden.   

 

Gedeputeerde mw. Zaal geeft een reactie op het verhaal van mw. 

Rademaker en dat van dhr. Zagt. Ze deelt de conclusie dat in deze 

gemeente veel speelt, meer dan de financiële situatie. Er werd ook 

gerefereerd aan de bestuurskracht. Onlangs heeft de provincie moeten 

constateren dat er ook zaken op het punt van het omgevingsrecht zijn 

blijven liggen. Als provinciaal toezichthouder werden wij daar niet 

enthousiast van.  

Ze bedankt voor de toelichting over de situatie bij PvdA-GroenLinks. Het is 

een ongelukkige samenloop van omstandigheden.  

Er moet binnen de gemeente veel gebeuren. Zij hoort dat er veel 

inspanningen worden verricht. Ze is positief over de samenwerking tussen 

college, griffie en raad. Ook op ambtelijk niveau is men over de 

samenwerking positief. Daarvoor de complimenten.  

Anderzijds moeten wij constateren dat het herstelplan niet binnen de 

wettelijke termijn is opgeleverd. Het is net toegelicht door de wethouder, 

maar het is ook een verantwoordelijkheid van de raad. Als toezichthouder 

moet ze formeel en streng doen. U hebt niet aan uw verplichtingen 

voldaan en daaraan zijn consequenties verbonden. Ondanks dat ziet ze dat 

er veel inspanningen worden verricht. Ze refereert aan de vorige keer, 

waarbij ze aangaf dat het goed is dat er aan bestuurskracht wordt gewerkt 

en er een onderzoek wordt gedaan, maar dat het niet mag leiden tot een 

vertraging van het herstelplan. Nu is er geen herstelplan. Daarnaast is het 

natuurlijk wel van belang, welk scenario voor de bestuurlijke toekomst 

gekozen wordt, om de financiën op orde te hebben. Anders ben je ook 

geen aantrekkelijke partner.  

Voor wat betreft de vragen. Is een verlenging van de termijn mogelijk? 

Nee, het is een wettelijke termijn die slechts eenmaal verlengd kan 

worden. Dat is reeds gebeurd.  

De consequentie daarvan is dat wij als toezichthouder provincie Noord-

Holland de goedkeuring aan de begroting 2023 van de gemeente definitief 
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onthouden. Dat betekent dat de gemeente Wijdemeren in ieder geval tot 

en met 31 december 2023 onder preventief toezicht van de provincie 

staat.   

 

Uit uw brief begrijpt de gedeputeerde dat u zich dat realiseert. U geeft aan 

dat u zich met het herstelplan niet meer richt op een aangepaste begroting 

2023, maar op een structureel en reëel sluitende begroting 2024-2027. Ze 

denkt dat het verstandig is. En wanneer dat lukt, dan zal een nieuw 

beoordelingsproces plaatsvinden van die begroting in november 2023 en 

zullen wij een afweging maken of het preventief toezicht in 2024 opnieuw 

wordt opgelegd. Momenteel horen wij veel positieve geluiden, maar wij 

zien het soms wat minder rooskleurig. Voor ons is het van belang dat de 

financiële situatie structureel sluitend maar ook reëel is. Als dat lukt dan 

maakt u alle kans dat de begroting 2024-2027 in orde is. 

De vorige keer heeft de gedeputeerde aangekondigd dat er wettelijk de 

mogelijkheid is om een sanctie op te leggen als het herstelplan niet tijdig is 

ingediend. Ze geeft aan dat wij daar gebruik van maken. Wij hebben 

besloten om een korting1 toe te passen voor de gemeente Wijdemeren. 

Aan de ene kant willen we vertrouwen uiten, we willen dat de 

bedrijfsvoering doorgaat, maar na lang wikken en wegen wil de provincie 

meer regie op de financiën van de gemeente Wijdemeren. Enerzijds omdat 

het herstelplan er niet is en anderzijds omdat wij veel aanvragen krijgen 

die in onze ogen echt niet onontkoombaar en onuitstelbaar zijn. Dit 

betekent dat het budget van de begroting 2022 verminderd wordt. Wij 

beraden ons nog op het percentage van deze vermindering. In onze brief 

die wij voor 15 juni sturen zal dit bekend worden gemaakt.  

Nogmaals: het vertrouwen is er dat het goed komt, maar het duurt erg 

lang. Dit moet gezien worden als een stok achter de deur, voor een 

voorspoedig herstel maar ook voor de provincie om meer behulpzame 

regie uit te oefenen.  

Er volgt een toelichting over de O&O formuleren. Een aantal voorstellen 

zijn gehonoreerd zoals voor het opstellen van het toekomstperspectief en 

voor de geluidsapparatuur van de raadszaal t.b.v. een goed democratisch 

proces. Het merendeel van de voorstellen betrof het uitvoering geven aan 

ambities. Daar is nu geen ruimte voor. Daar moeten we streng in zijn. Het 

heeft geen zin om via haar collega gedeputeerden het wel voor elkaar 

proberen te krijgen. Over het voortzetten van het preventief toezicht en 

het opleggen van de sanctie voor het niet tijdig indienen van het 

herstelplan hebben we namelijk besloten als voltallige Gedeputeerde 

Staten. We beseffen dat er soms ambities zijn die wij inhoudelijk, 

bijvoorbeeld ten aanzien van mobiliteit, ondersteunen maar op dit 

moment is daar geen ruimte voor.  

                                                           
1 Voor een nadere uitleg over de korting zie de brief van de provincie Noord-Holland van 6 juni 2023 

met kenmerk 1763818/2026794 
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Samengevat: voor 15 juni krijgt u een brief waarin wij aangeven dat wij de 

goedkeuring aan de begroting 2023 onthouden, dat het preventief toezicht 

blijft tot en met 31 december 2023 en u zult er het vernieuwde 

uitgavenraam in vinden.  

 

Mw. Van Rijn (CDA), heeft een vraag over O&O. Het is haar niet duidelijk. 

Ze hebben het gister aan het college gevraagd of het noodzakelijke 

plannen zijn en nu hoort zij dat er voorstellen bijzaten met een ambitie die 

in onze situatie ongepast is. Kan aangegeven worden waar het 

meningsverschil inzit? Dan kunnen wij als raad het beter volgen.  

 

Gedeputeerde mw. Zaal geeft aan dat voor de extra uitgaven goedkeuring 

van de provincie nodig is. De provincie ontvangt een lijst van het college 

met voorstellen, met bijvoorbeeld het toekomstperspectief en de 

geluidsinstallatie in de raadszaal. Deze zijn belangrijk voor het op orde 

krijgen van de organisatie en ten behoeve van de democratie (mensen 

moeten mee kunnen kijken). Voorstellen op het gebied van mobiliteit en 

openbare ruimte zijn wel belangrijk maar niet onontkoombaar en 

onuitstelbaar omdat ze niet voortvloeien uit een wettelijke verplichting, of 

kunnen leiden tot aansprakelijkheid. We willen niet dat de gemeente in 

extra problemen komt. De voorstellen met ambities en nieuw beleid 

moeten worden teruggeschroefd tot nihil tot de financiën op orde zijn. 

 

Mw. Rademaker (De Lokale Partij) vraagt in geval een herstelbegroting 

2023 wordt vastgesteld in juni of zij dan nog tot 31 december onder 

preventief toezicht blijven? Op het percentage wat u dan besloten heeft? 

Of wordt het hele plaatje dan opnieuw bekeken?  

  

Gedeputeerde mw. Zaal antwoordt dat vanwege het niet halen van de 

termijn en de verlengde termijn door de gemeente de begroting 2023 

definitief niet goedgekeurd is. Het enige wijze route nu is alle aandacht op 

de begroting 2024. Als die goed is kan dan tot een ander oordeel leiden 

voor de toekomst.  

 

Mw. Wind (PvdA-GroenLinks) bedankt vriendelijk voor de ‘harde woorden’. 

Onder het motto het is voor uw eigen bestwil. Verder wil ze graag vragen 

hoe om kan worden gegaan met de informatie en consultatie van de 

inwoners? Het is een delicaat project en niet eenvoudig. De griffie heeft 

zijn best gedaan om daar een goed bureau voor te vinden en dat valt ook 

nog niet mee. En we durven weinig risico's te nemen, we kunnen het ons 

ook niet permitteren. Er lijkt nu een offerte aan te komen. Daaraan zit ook 

een prijskaartje en dat zit niet in KokxDeVoogd verhaal en we moeten wel 

door. Kan daar iets over gezegd worden?  
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Burgemeester mw. Larson geeft aan dat het traject met KokxDeVoogd een 

degelijk proces is dat wij met elkaar voeren. Het richt zich op de waarden 

van deze gemeente en haar bestuurskracht. Het was noodzakelijk om het 

traject te verbreden. De trajecten (organisatie, herstelplan en het 

toekomstperspectief) worden zo goed mogelijk gedaan, alsmede het 

communicatietraject. Zodat er voldoende draagvlak ontstaat voor nu en in 

de toekomst. De uitgaven in het kader hiervan zijn noodzakelijk.  

 

Gedeputeerde mw. Zaal stelt dat het herstel en de bestuurskracht van de 

gemeente prioriteit hebben en dat de provincie voorstellen daartoe ook 

als zodanig zal beoordelen.  

Voor wat betreft raadplegen van de inwoners geeft ze mee dat dat goed is 

maar dat het dan inderdaad moet gaan om de waarden. Daarbij doet zij de 

persoonlijke noot dat de gemeenteraad de verantwoordelijkheid moet 

nemen, want u kan inschatten hoe het ervoor staat financieel en qua 

organisatie. Een gemiddelde inwoner kan dat niet. Vanuit de provincie 

maakt zij zich ernstig zorgen over de toekomst en eventuele 

zelfstandigheid. Eerder hebben we al eens een arhi-procedure voor de 

gemeente gestart, maar is deze gestopt door wijziging van het Rijksbeleid 

en niet omdat de zorgen er niet meer zijn. De raad en het college mogen 

haar strengheid richting inwoners gebruiken om aan te geven hoe serieus 

de situatie is. Het keuzepalet is namelijk zeer smal. Ze weet hoe moeilijk 

het is als mensen niet een volledig beeld hebben en emotie opspeelt. Ze 

roept op om als gemeenteraad een verstandige beslissing te nemen. 

 

Mw. Wind (PvdA-GroenLinks) begrijpt de situatie waarin zij nu verkeren. Ze 

vraagt zich af hoe ze dit moeten uitleggen, maar ze nemen hun rol. Verder 

geeft ze aan nog nooit zo hecht te zijn geweest als raad en college en 

gezamenlijk naar oplossingen te zoeken. 

 

Dhr. Roosenschoon (D66) merkt op dat het naast het financiële aspect en 

het toekomstperspectief het ook gaat over de organisatie en de 

bestuurskracht als zodanig. De burgemeester gaf enkele weken geleden 

aan wat de problemen zijn met de ICT en de organisatie. We zijn een 

materiële organisatie met een materiële achtergrond van besluitvorming, 

ook ten aanzien van de stukken voor de raad. Als daar een traject voor 

nodig is, is dat dan onuitstelbaar? Hij vraagt of de deur op een kier kan, 

afgezien van de stok die erachter zit.  

 

Gedeputeerde mw. Zaal geeft aan het lastig te vinden O&O vragen te 

beantwoorden als de provincie ze nog niet binnen heeft gekregen. Alles 

wat gericht is op de verbetering en het herstel van de organisatie is 

prioriteit. En zo zullen wij dat ook beoordelen. De afwijzingen hadden 

betrekking op inhoudelijke projecten. Daarvan zeggen we nu: maak pas op 

de plaats. Uiteraard wordt ieder individueel verzoek beoordeeld op die 
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criteria. Jullie organisatie is nu erg zwak, er zijn bijvoorbeeld veel 

vacatures. Los dat eerst op.  

 

Wethouder dhr. De Haan vraagt hoe om te gaan met de salarissen en de 

vastgestelde CAO.  

 

Gedeputeerde mw. Zaal antwoordt dat de loonsverhogingen conform de 

huidige CAO gelden. Dat is wettelijk voorgeschreven, dus onontkoombaar. 

 

Wethouder dhr. Zagt geeft aan dat het fijn is dat u wilt helpen met meer 

regie en dat u aangeeft dat er goede inspanningen zijn en de 

samenwerking goed is. Hij verzoekt dit ook door te laten klinken in de 

brieven vanuit de provincie.  

Verder stelt hij dat de stok achter de deur nodig is om harde noten te 

kunnen kraken om te kunnen doen wat nodig is.  

 

Mw. Wind (PvdA-GroenLinks) geeft aan dat de raad lessen heeft geleerd en 

complimenteert ook wethouder Zagt voor zijn inspanning. Ook zij ziet 

graag daarvan iets doorklinken in de brief.  

 

Mw. Van Rijn (CDA) geeft aan dat er hard gewerkt wordt en sluit zich 

daarbij aan.  

 

Wethouder dhr. De Haan wil graag aan de provincie meegeven dat hard op 

de zaak begrijpelijk is, maar we hebben hier ook met mensen te maken, 

dus graag zacht op de uitvoering. Want als het misgaat gaan de goede 

mensen als eerste weg en ook voor de toekomst heb je goede mensen 

nodig. De mensen hier in het dorp zien maar één overheid of dat nu 

gemeente of provincie is. En de mensen die hier werken, werken voor die 

overheid. Dus dat appèl wil ik op iedereen doen: verenig je, juist op dit 

moment is dat belangrijk.  

 

Burgemeester mw. Larson meent dat het helder is, we zijn goed op weg. Ze 

heeft bewondering voor iedereen. Raadslid en fractievoorzitter zijn dat 

doe je er maar allemaal naast. Het zijn heel veel uren bloed, zweet en 

tranen. Ook bij het college en het ambtelijk apparaat. Wij zijn er echter 

nog niet. Er zijn nog veel uitdagingen. Maar de intentie is enorm goed.  

 

Gedeputeerde mw. Zaal geeft aan dat zij ook begon met complimenten. In 

haar rol als toezichthouder moet ze wel streng zijn en de wet volgen, maar 

zij ziet de inspanningen die gedaan worden. Keep up the good work! Dit 

zal ook doorklinken in de brief.  

 

Burgemeester mw. Larson vraagt om afspraken over de communicatie.  
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Mw. Halman (Gemeentesecretaris) geeft aan dat de medewerkers het 

traject erg spannend vinden en dat duidelijkheid gevraagd wordt.  

 

Gedeputeerde mw. Zaal stelt dat het aan de raad is te beslissen hoe om te 

gaan met de informatie en de communicatie daarover. Wat haar betreft 

mag het openbaar. Misschien wel goed om eerst de brief vanuit de 

provincie af te wachten.  

 

Mw. Hörchner (griffier) geeft als optie om het verslag openbaar te maken, 

zoals eerder ook gebeurde.  

 

Mw. Rademaker (De Lokale Partij) vraagt naar een vervolgafspraak.  

 

Gedeputeerde mw. Zaal geeft aan dat dat kan na 13 juni.  

 

Burgemeester mw. Larson meent dat na de zomer een goede optie is.  

 

Gedeputeerde mw. Zaal stemt daarmee in en vraagt dan ook om een 

doorkijk naar de begroting 2024.  

 

  

De vergadering wordt gesloten.  

 

 



Van:
Aan: "
Onderwerp: RE: data voor sparren
Datum: dinsdag 16 mei 2023 15:36:11

Ha 

Zo enthousiast was men dus ook weer niet .
Ik vind juli wel heel ver weg, dus laten we dan maar voor 22-6 gaan.

Kreeg wel een vraag van , dus hoop niet dat er komende maand dan meer gaan volgen.

Groeten,

Van: @noord-holland.nl> 
Verzonden: dinsdag 16 mei 2023 15:18
Aan: @minbzk.nl>
Onderwerp: data voor sparren

Hoi 

Het was best nog wel ingewikkeld…denk dat digitaal het handigst is, anders komen we ergens in
september uit vrees ik….en deze zijn overigens ook al ver weg:

Donderdag 22 juni 10-11
Donderdag 3 juli 10-11
Donderdag 3 juli 13.30- 16.00

Wat past jullie het beste?
Groeten en hoor graag,

Beleidsadviseur | Bestuur & Strategie

T  (023) 514 
M (06) 
Houtplein 33  2012 DE Haarlem

Vrijdagmiddag afwezig

www.noord-holland.nl
@noord-holland.nl
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Aan dit bericht en eventuele bijlagen kunnen geen rechten worden ontleend. Het Provinciaal
Bestuur van Noord-Holland.

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan u is
toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakel jkheid voor schade, van we ke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van
berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to you
by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of any kind
resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages. 





 
Beste mensen,
 
Vandaag heeft de gemeenteraad van Wijdemeren het voornemen kenbaar gemaakt dat ze een
bestuurlijke fusie wil aangaan. Het debat vindt plaats op 6 juli in de commissie en 12 juli in de
raad.
 
Er is nog niet gesproken over met wie gefuseerd zal worden.
 
Op 5 oktober 2023 neemt de gemeenteraad een definitief besluit.
 
Dit besluit is een startpunt, en jullie hebben vast veel vragen, maar dat is voor een ander
moment.
 
Hebben jullie vragen, dan sta ik daar vanzelfsprekend voor open.
 
Met groet

Op deze e-mail en de daaraan gekoppelde bijlage(n) is de disclaimer
www.wijdemeren.nl/emaildisclaimer van gemeente Wijdemeren van toepassing.
 

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan u is
toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakel jkheid voor schade, van we ke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van
berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to you
by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of any kind
resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages.

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan u is
toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakel jkheid voor schade, van we ke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van
berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to you
by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of any kind
resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages. 
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beschikt. Het leek op dat moment dat de provincie over meer informatie 

beschikte. Het geeft de rolverdeling tussen raad en college weer.  

De wethouder geeft aan dat ze de informatie die ze beschikbaar hebben 

met de raad delen. Het ongemak zit vooral in hetgeen ook het college 

nog niet weet. Daarvoor zijn nu 2 medewerkers aangenomen om 

duidelijkheid te krijgen in de cijfers. Mooier kon het college het niet 

maken en daarom was ook de disclaimer opgenomen.  

De gemeentesecretaris geeft aan dat het vanuit de wet volgt dat de 

gesprekspartner de raad is, maar dat het in dit proces helpt ook het 

college aan te spreken. Het lijkt nu of er een andere opdrachtgever is 

(PNH/ gedeputeerde). Dit geeft de ambtelijke organisatie ongemak, 

terwijl het doel is om te komen tot oplossingen.  

Ze geeft verder aan een dergelijke situatie als deze nooit eerder te 

hebben meegemaakt. Van de 180 fte, is 40 inhuur. Veel kennis is weg 

door vertrek werknemers. Er zijn weinig procesbeschrijvingen, en als ze 

er zijn worden ze niet nageleefd. Systemen zijn onvoldoende ingekocht, 

veel moet handmatig worden omgezet. De periode tot op heden stond 

in het teken om de gemeente drijvende te houden. De vraag is welke 

fundamenten er nog zijn. De raad ontdekt nu ook dat ze niet de 

dienstverlening krijgen die ze willen. Het beantwoorden van 

raadsvragen bijvoorbeeld duurt veel langer of blijft liggen. Ook 

inwoners merken het en spreken raadsleden erop aan.  

De gedeputeerde geeft aan geen wig te willen drijven tussen de raad en 

het college. De raad is wel haar aanspreekpunt, kan het college wellicht 

aangeven wat zij nodig heeft zodat de gedeputeerde de raad op dat 

punt beter kan aanspreken?  

Verzocht wordt dat de gedeputeerde zich uitspreekt naar de raad, maar 

ook naar het college. Zo zijn er geen verassingen. De brief met de 

uitnodiging voor 24 februari gaf veel onrust. Het college werd gevraagd 

meer te laten zien. De wethouder heeft uitleg gegeven en dat bracht 

rust bij een aantal. De raad gaat zelf geen herstelplan schrijven.  

De twee sporen komen medio juni bij elkaar. Dat is te laat voor de 13 

weken termijn. Als het herstelplan dan te laat wordt ingeleverd dan is 

het gevolg dat de bestedingsruimte wordt afgeschaald. De 

gedeputeerde roept dan ook op om het toekomstperspectief niet 

vertragend te laten werken. Hou het tempo erop. Dit zal ze ook aan de 

raad meegeven.  

Aangegeven wordt dat het toekomstperspectief ook over de 

bestuurskracht van de gemeente gaat. Al zijn er in het verleden al veel 

trajecten en onderzoeken in de regio geweest. Het toekomstperspectief 

zal een aantal varianten moeten geven voor een oplossing.  
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De gedeputeerde stelt de onderzoeksvraag van het toekomstperspectief 

te breed te vinden. Ze geeft aan dat er eigenlijk niet veel te kiezen is. 

Gaat er dan op deze wijze wel een eerlijk verhaal naar de raad? Eerder 

heeft de provincie al een arhi-procedure (herindeling) gestart, dat is 

toen door de beleidswijziging bij het Rijk, stop gezet. De situatie is nu 

veel meer verslechterd en de noodzaak voor een eerlijk en realistisch 

gesprek groter. Wat dat aangaat komt het niet uit de lucht vallen. Als 

het mogelijk was een arhi-procedure te starten, dan zou de 

gedeputeerde dat doen.  

Ze zal vrijdag de raad ook deze spiegel voorhouden. Het gaat om 

namelijk veel meer dan de financiën op orde krijgen en een herstelplan. 

De gemeente heeft meer wettelijke taken die ze moet uitvoeren, 

bijvoorbeeld in het omgevingsrecht, maar ze moet ook mee kunnen 

doen in de regio en aan de regionale opgaven. Daarnaast vragen andere 

medeoverheden ook medewerking, neem bijvoorbeeld de Oostelijke 

Vechtplassen. Dan zijn er ook nog lokale wensen en ambities, vertaald 

in het coalitieakkoord, en de gemeente wordt geacht het zo efficiënt en 

effectief mogelijk uit te voeren én daar toezicht op te houden. 

Daarnaast heeft de gemeente ook te maken met een personeelstekort. 

Er is sprake van een disbalans die alleen met een sluitende begroting 

niet duurzaam verholpen is. De inwoners hebben hier last van en dat is 

meer dan zorgelijk. Wat biedt zelfstandigheid dan nog?  

De wethouder geeft aan deze spiegel logisch te vinden. Hij constateert 

dat de raad het proces van het toekomstperspectief bij zich zelf houdt. 

De raad wil weten hoe de vlag erbij hangt. Het financieel inzicht is 

bepalend voor het toekomstperspectief.  

De gemeentesecretaris vult aan het bredere verhaal niet is besproken in 

de raad. De vraag die ze zouden moeten beantwoorden is: wat is er 

voor nodig om de afweging te maken voor een sterke gemeente? Het is 

van belang dat voor het toekomstperspectief ook de inwoners gehoord 

worden. Die zaten aanvankelijk niet in de offerte.  

De gedeputeerde geeft aan het gesprek met de raad aan te gaan. 

Naderhand zal z.s.m. een terugkoppeling met de wethouder 

plaatshebben.  

De beantwoording van de brief van het college van B&W volgt 

schriftelijk. Zodat duidelijk wordt wat wel/ niet mag. De vragen zijn 

voortgekomen n.a.v. de handreiking toezichtskader 2022.  

Ook hierbij geldt: hou de druk erop, kom met een herstelplan en laat dit 

niet vertragen door het toekomstperspectief.  

Het overleg wordt afgesloten.  
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Verslag overleg met fractievoorzitters raad 
gemeente Wijdemeren 

24 februari 
2023 

Notulist 

 (PNH)

Aanwezig 

Mw. I. Zaal (gedeputeerde) 
Mw. M. Rademaker  
Jan-Jaap de Kloet 
Wilma Wind 
Sorrel Hidding 
Nanne Roosenschoon 
Esther Kaper 
Mw. E. Hörchner (Griffier, 
Wijdemeren) 

 
(PNH) 

 (PNH) 
 (PNH) 

Afwezig 

Mw. R. van Rijn 

De gedeputeerde Ilse Zaal heet iedereen welkom. Mevrouw Van Rijn is 
afwezig vanwege ziekte. De gedeputeerde geeft verder aan dat ze 
eerder die week met wethouder Zagt heeft gesproken. Vanmiddag zal 
zij hem ook een terugkoppeling geven van dit overleg, omdat ook het 
college verantwoordelijkheid draagt. De nood in de gemeente 
Wijdemeren is zo hoog dat het alles overstijgend.  
Verder verwijst de gedeputeerde naar het eerdere gesprek met de 
fractievoorzitters, op 8 december 2022. Toen constateerden we dat er 
geen sluitende begroting is ingediend. De raad is vervolgens gevraag 
om met een herstelplan te komen. De gedeputeerde vraagt hoe de 
fractievoorzitters de afgelopen periode hebben beleefd? 

Mw. Rademaker (De Lokale Partij), vraagt of er een nieuwe 
herstelbegroting 2023 moet worden opgesteld of dat gefocust kan 
worden op 2024? De raad gaat proactief aan de gang met de 
bestuurskrachtmeting en de consequenties ervan. Via het presidium is 
eensgezind een uitvraag gedaan voor de bestuurskrachtmeting. Twee 
bureaus reageerden. Inmiddels is er een keuze gemaakt 
(KokxDeVoogd). Doel is niet weer een rapport op de stapel, maar vooral 
wat zijn vervolgstappen. Daarnaast is er behoefte aan 
procesbegeleiding als de bestuurskrachtmeting er ligt.  
Ze geeft een algemene constatering, die gezien wordt door alle 
fractievoorzitters: het gaat niet goed met Wijdemeren. Als we ons 
richten op een financieel herstelplan dan lopen we achter op de situatie. 
Wetende dat het er niet op tijd ligt, niet voor de raad en ook niet voor 
de gedeputeerde, is de inschatting dat alles gerepareerd is pas ver na 
de zomer. Alle drie sporen zijn niet goed: financieel niet, 
organisatorisch niet en bestuurskracht niet.  
Ze geeft aan dat er sprake is van voortvarendheid: op 8 maart is er een 
meeting met het bureau en de voltallige raad. Voor het zomerreces een 
plan de campagne, danwel een politiek besluit. In de onderzoeksfase 
staan alle scenario’s open. Ook de partijen die eerder aangaven geen 
voorstander van fusie te zijn staan voor alles open. Niet perse 
zelfstandig.  
De verschillende sporen zullen elkaar moeten raken. Willen enorm 
realistisch aan de gang, maar het duurt alleen langer dan gehoopt. 
Gaan voor kwaliteit en niet voor de tijd. Het is vervelend dat we de 26 
weken niet gaan halen. De meerderheid heeft gekozen voor de meest 
degelijke aanpak voor een bestuurskrachtmeting. Dat is meteen ook 
een uitdaging i.v.m. het prijskaartje.  

Mevrouw Wind (PvdA-GroenLinks), geeft aan gesproken te zijn van de 
prijs (60.000 euro) en vraagt daar aandacht en ondersteuning voor.  
Meneer Roosenschoon (D66), vult aan dat het grootste probleem ook de 
ambtelijke capaciteit voor het opstellen van het herstelplan is en het op 
orde krijgen van de organisatie.  
Mevrouw Hidding (VVD), meent dat er twee keuzes zijn waar de raad 
voor gaat stemmen. We gaan niet eindeloos in kringetjes lopen.  
Meneer Roosenschoon (D66), wijst op mogelijke oriëntatie bij de andere 
gemeenten in de Gooi- en Vechtstreek. Hoe staan zij tegenover 
samenwerken?  
Mw. Rademaker (De Lokale Partij), stelt dat het niet automatisch 
Hilversum hoeft te zijn. Misschien ook anderen.  
Mevrouw Wind (PvdA-GroenLinks), noemt fuseren of opdelen ook een 
optie.  
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Mevrouw Kaper (CU), acht de komende periode grotendeels 
vertrouwelijk. Zij vraagt of er ondersteuning mogelijk is voor de 
communicatie of kennis daarover met inwoners?  
Meneer de Kloet (Dorpsbelangen), stelt een vraag over de termijn van de 
begroting: wat zijn de consequenties als de termijn niet gehaald wordt?  
 
De gedeputeerde geeft aan dat er binnen 13 weken er een herstelplan 
moet zijn. Momenteel zitten we in week 10. We kunnen verlengen met 
13 weken. Dan moet het 18 mei 2023 binnen zijn, want de provincie 
moet het dan ook nog kunnen toetsen. De situatie is zeer zorgwekkend, 
omdat er geen duidelijkheid is over wat er is. Dit hebben we nog nooit 
zo meegemaakt. Ze ziet dat het deels komt door onvermogen, maar het 
ziet er heel slecht uit. Wettelijk dient er een herstelplan gemaakt te 
worden. Dat heeft ze gevraagd. Indien dit uitblijft dan wordt de status 
preventief gehandhaafd. Ook voelt zij zich genoodzaakt tot een 
tussenstap. Nu is 100% van de begroting 2022 beschikbaar voor de 
gemeente, maar ze overweegt bij de continuering van de status 
preventief dit percentage te verlagen (afschalen). Ze doet nog geen 
uitspraak over hoe groot de verlaging zal zijn. Waar het op neer komt, 
is dat het te besteden budget eerder op is. Daarna dient de gemeente 
voor alles goedkeuring te vragen aan de provincie. Deze stap is 
noodzakelijk, zodat de druk erop blijft.  
Mocht de begroting 2024 sluitend zijn dan vervalt per 1 januari 2024 
het preventief toezicht. Het kan ook, aangezien er geen gouden 
mummie verwacht wordt, dat de gemeente wederom onder preventief 
toezicht komt.  
De gedeputeerde complimenteert de raad met de serieuze aanpak. De 
wethouder schetste aan de gedeputeerde het proces (zoals in de brief 
gestuurd aan GS) reeds. Het geeft haar vertrouwen. Alles wordt gedaan 
wordt om cijfers boven tafel te krijgen. Hij gaf aan de raad daar goed 
over wil te informeren. De gedeputeerde roept op goed naar de cijfers 
van eind maart te kijken. Ze geeft mee: het college neemt het serieus, 
raad controleer uw college, maar werk samen. U geeft gezamenlijk aan 
dat het herstelplan er niet komt, weet dat wij gaan afschalen. 
Daarnaast geeft zij ook complimenten omdat de raad ook naar de 
toekomst kijkt. Daarvoor hebben jullie een bureau in gehuurd. De 
problemen strekken verder dan het op orde krijgen van de financiën. 
Als provincie streven we naar sterke gemeenten en sterke regio’s. Als 
de gedeputeerde kijkt naar de indicatoren: Wijdemeren haalt niets. Het 
gaat om wettelijke taken uitvoeren, naast financiën gaat het slecht op 
het punt van het omgevingsrecht, daarnaast wordt van een gemeente 
verwacht dat ze ook bijdraagt aan de regionale opgaven en aan de 
vragen van medeoverheden, zie de Oostelijke Vechtplassen waar 
Wijdemeren meer haalt dan brengt. En wat betreft de eigen ambities, 
onlangs kregen wij de hulpvraag voor personeel voor de Nieuwe 
Loosdrechtsedijk. Deze is weliswaar weer ingetrokken, maar geeft ook 
de situatie aan.   
 
Mevrouw Rademaker (De Lokale Partij), schrikt hier niet van. De andere 
raadsleden ook niet. Zij ervaren het disfunctioneren ook.  
Meneer Nanne (D66), onderstreept de ervaring door aan te geven dat dit 
ook tot uiting komt in het domein vergunningen. Vergunningen worden 
niet afgegeven. 
De gedeputeerde geeft aan dat de arbeidsmarkt krap is, maar bij 
Wijdemeren is het heel erg. Het niveau is ondermaats. We hadden in het 
verleden al zorgen. Destijds startten we ook een arhi die we hebben 
gestopt vanwege wijzigingen bij het Rijk, niet omdat onze zorgen 
minder waren geworden. Achteraf gezien speelt steeds vaker de 
gedachte: hadden we toen maar doorgezet. De onderzoeksvraag voor 
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de bestuurskrachtmeting is wat de gedeputeerde te breed. Ze is blij met 
de toelichting vandaag en ook dat het woord fusie is gevallen. De 
gevraagde scenario’s acht zij alleen niet realistisch.  
 
Mevrouw Rademaker (De Lokale Partij), stelt dat het belangrijk is voor 
inwoners om te laten zien dat je de scenario’s weegt, ook als je voor 
fusie gaat. We willen niet doormodderen.  
De gedeputeerde geeft aan op de markt in Hilversum te worden 
aangesproken. Of ze wel genoeg doet. Aan de raad vraagt ze het 
eerlijke verhaal te vertellen en geen valse hoop te geven. De ervaring 
leert dat hoe langer je onderzoekt hoe slepender het wordt.  
Mevrouw Wind (PvdA-GroenLinks), geeft aan dat voorop staat: wat moet 
je minimaal leveren, wat mag het kosten? Je kan opknippen, fuseren, 
meer samenwerken. Maar inwoners raadplegen moet. Als je dat 
verwaarloosd dan komt dat als een boemerang terug. We hebben elkaar 
beloofd dit proces voor de volgende verkiezingen afgerond te hebben.  
Meneer Roosenschoon (D66), vraagt of de provincie iets kan betekenen 
ten aanzien van de andere gemeenten.  
De gedeputeerde antwoordt dat zij dan een concrete hulpvraag nodig 
heeft van de volledige raad. Dan kunnen we een rol spelen, eventueel 
de Commissaris van de Koning. Dit geldt ook voor de ondersteuning 
van het bestuurskrachtonderzoek. Daarbij merkt zij op dat de provincie 
geen voorstander is van een ambtelijke fusie, tenzij een bestuurlijke 
fusie erop volgt. We hebben helaas te veel slechte ervaring hiermee in 
de provincie.  
Meneer Roosenschoon (D66), informeert of een federatiegemeente een 
optie zou kunnen zijn?  
De gedeputeerde stelt dat indien dat betekent afzonderlijke gemeenten, 
met een kop erop dit meer drukte geeft en de problemen in de basis 
niet oplost. Dijk en Waard is een onlangs ontstaan (fusiegemeente) en 
werkt met een kernenbeleid. Daarnaast is in Westfriesland ook de vraag 
voor een federatiegemeente gesteld. De gedeputeerde geeft aan er 
open voor te staan, maar zich af vraagt of dit de heilige graal is?  
Verder geeft de gedeputeerde aan geen arhi vanuit de provincie te 
kunnen starten. Wel kan ze de minister van BZK vragen in te grijpen.  
 
Mevrouw Rademaker (De Lokale Partij), vraagt of ze dit ook doet na 
uitleg van de werkwijze?  
De gedeputeerde antwoordt bevestigend gelet op de 
bestuurskrachtsituatie. Al geeft dit gesprek haar wel goed vertrouwen. 
Wel gaat ze de minister informeren als ze dat nodig acht. Mocht ze de 
indruk krijgen dat de intentie van de raad veranderd dan zal ze het 
gesprek met de minister aangaan. Gevolg daarvan kan zijn dat de 
Kamer en de minister gaan besluiten met wie en hoe.    
Mevrouw Rademaker (De Lokale Partij), geeft aan dat voor het 
zomerreces de piketpalen zijn geslagen.  
Meneer De Kloet (Dorpsbelangen), meent dat er zo niet veel te kiezen 
valt. Wat over blijft is fusie? Zijn partij heeft altijd gepleit voor 
zelfstandigheid. Ze begrijpen dat door de huidige situatie moeten 
slikken. Voor wat het budget vraagt hij een toelichting op het budget 
verminderen. Alles boven dat budget moet bij de provincie langs. 
Waarin heeft de raad dan nog de vrije hand? Daarnaast als wordt 
afgeschaald dan is de grens van het vrij te besteden sneller bereikt? En 
het college legt het dan eerst voor aan de provincie en daarna besluit 
pas de raad? Indien de raad besluit, zonder tussenkomst en 
goedkeuring van de provincie, en het budget is al bereikt dan zijn de 
raadsleden hoofdelijk aansprakelijk?  
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 (PNH), geeft aan dat er een bandbreedte is 

waarbinnen gewerkt kan worden. Stel dat is op, maar de salarissen 
moeten wel betaald worden. De provincie bepaalt op zo’n moment dan 
wat moet en grijpt in waaraan je middelen besteed. Ook ingevolge een 
begrotingswijziging gaat de provincie met de kam erdoor heen. Dat is 
het nadeel van preventief: je bepaald niets meer als raad. En als er 
wordt afgeschaald dan is dat punt eerder gehaald. Bij elk nieuwe 
aanvraag wordt bezien of het noodzakelijk is en wat zijn de gevolgen 
ervan. Zo wordt ook gekeken naar de inschakeling van het bureau, dat 
was in 2022 ook niet begroot maar is nu wel noodzakelijk.  

 (PNH), vult aan dat nog wordt uitgezocht of de afschaling 
op het totaal is of op programma niveau. Verder is er ambtelijk 
afgesproken dat formulieren worden gebruikt voor de goedkeuring van 
de provincie, na het besluit van de provincie daarover wordt het bij de 
stukken gevoegd voor de raad.  
 
Mevrouw Wind (PvdA/ GroenLinks), geeft aan dat de raad zich grote 
zorgen maakt om de organisatie. Ze zien ook dat de wethouder en de 
andere leden van het college het zwaar hebben. 
De gedeputeerde wijst op de wervingscampagne van de gemeente 
Medemblik. Hoe de organisatie op orde te krijgen is verder aan het 
college. Ambtelijk is vanuit de provincie aangegeven dat wij blij zijn met 
de twee ingehuurde medewerkers om de financiën op orde te krijgen.  
Verder is het goed om nu zaken parallel te doen: het 
toekomstperspectief, versterking van de organisatie. Voor het 
herstelplan volgt een verdaagbrief. Het kan dan ingediend worden voor 
18 mei 2023. Indien niet wordt ingediend dan wordt het pad gevolgd 
zoals we hebben aangegeven. Daarnaast blijven we ‘achter’ de cijfers 
kijken, ook met een sluitende begroting zijn de 
bestuurskrachtproblemen van de gemeente niet opgelost. De signalen 
van de fractievoorzitters geven de gedeputeerde vertrouwen dat ze 
realistisch tegen de problematiek aankijken.  
Afgesproken wordt om eind mei elkaar weer te spreken over de 
voortgang. Daarbij zal ook het college worden uitgenodigd.  
  
De vergadering wordt gesloten.  
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